
PROTOKÓŁ Nr RG.0002.3.2019 

z  III SESJI RADY GMINY KOBIÓR 

z dnia 31 stycznia 2019r. 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję, 

przywitał zebranych i stwierdził  prawomocność obrad – obecnych 14 radnych (spóźnili się 

radni J. Mazur, D. Cuber).  

W posiedzeniu uczestniczyli również Eugeniusz Lubański – Wójt, Gabriela Zając – Skarbnik 

Gminy oraz przedstawiciele Pracowni Urbanistycznej w Rybniku – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji, z dnia 28.12.2018r. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór – III edycja. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobiór na 2019 rok. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2019- 2026. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego gminnego „Programu 

osłonowego w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku w ramach rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania  

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach rządowego programu 

„Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały RG.0007.291.2018 Rady 

Gminy Kobiór z dnia 30 sierpnia 2018r., w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Kobiór. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – Różana. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – Piękna. 

14. Przedstawienie planów pracy komisji na 2019r. 

15. Sprawy bieżące. 

16. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

17. Zakończenie obrad.  

 

Wójt wniósł o wycofanie z porządku obrad punktu 12 – rozpatrzenie i podjęcie uchwały  

w sprawie nadania nazwy ulicy – Różana. Jeden z przedsiębiorców zamieszkujących przy tej 

ulicy zwrócił się z prośbą o wstrzymanie się ze zmianą nazwy gdyż skomplikowałoby to 

prowadzoną przez niego działalność.   
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Zmiana porządku obrad została przyjęta 11 głosami, 1 głos wstrzymujący (nieobecni J. 

Mazur, D. Cuber). 

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie (nieobecni J. Mazur, D. Cuber). 

3. Przyjęcie protokołu z sesji, z dnia 28.12.2018r. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (nieobecni J. Mazur, D. Cuber). 

 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór – III edycja. 
 

Mgr inż. arch. Wiesław Chmielewski - główny projektant Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór omówił cel opracowania i jego założenia. 

Jest to opracowanie określające politykę przestrzenną samorządu, dzieli obszar gminy na 

tereny do zabudowy i wyłączone z zabudowy oraz określa zasady wprowadzania ustaleń 

polityki przestrzennej do planów miejscowych. Jednym z istotnych elementów procedury 

było wyłożenie Studium do publicznego wglądu i zebranie uwag. Zgłoszono 29 uwag, z 

czego  

15 dotyczy podważania zasadności i celowości lokalizacji cmentarza, 9 uwag uwzględniono 

częściowo, 4 uwagi dotyczyły dróg, które są zapisane w planie miejscowym. Studium nie 

może jednak zmienić planu. Dokument Studium składa się z części tekstowej, rozstrzygnięć 

dotyczących rozpatrzenia uwag oraz z części graficznej. Projekt Studium uzyskał wszystkie 

wymagane prawem opinie i uzgodnienia.  

 

Wójt odniósł się do uwag zgłoszonych do Studium.  Uwagi uwzględnione częściowo 

uznawane są jako rozpatrzone negatywnie, natomiast dotyczące eliminacji dróg, czy zmiany 

ich kategorii należy uwzględnić przy zmianie planu zagospodarowania. Studium nie zabrania 

wprowadzenia w planie takich zmian, wobec czego uwagi w tej sprawie należy uznać za 

rozpatrzone pozytywnie. Kontrowersje wzbudza wniosek Parafii dotyczący zarezerwowania 

terenu pod przyszły cmentarz. Sprawa ta została przedyskutowana i wyjaśniona na wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji głosowano 

odrębnie każdy wniosek o zmianę Studium, w związku z czym proponuje obecnie łączne 

głosowanie wszystkich wniosków. 

 

Za łącznym głosowaniem wniosków oddano 14 głosów. 

Za indywidualnym sposobem głosowania wniosków – 9 głosów przeciw, 5 wstrzymujących.  

 

Następnie Przewodniczący przeprowadził głosowania:  

 nad sposobem rozpatrzenia uwag do Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór – III edycja –  

12 głosów za, 2 wstrzymujące, 

 w sprawie przyjęcia przedmiotowej uchwały – 14 głosów za. 

 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy, jakie miały miejsce w czasie od 28.12.2018r. do 

31.01.2019r..  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
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6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobiór na  

2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Mazur przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały, a następnie przeprowadził 

głosowanie w sprawie jej podjęcia. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2019- 2026. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię Komisji w 

sprawie projektu uchwały.  

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego gminnego „Programu 

osłonowego w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia – D. Cuber przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku w ramach 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia przedstawił pozytywną opinię Komisji  

w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub 

posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia przedstawił pozytywną opinię Komisji  

w sprawie projektu uchwały. 
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W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały RG.0007.291.2018 Rady 

Gminy Kobiór z dnia 30 sierpnia 2018r., w sprawie ustalenia zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Kobiór. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia przedstawił pozytywną opinię Komisji  

w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

12. Uchwała wycofana z porządku obrad.  

 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – Piękna. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa – B. Szpak 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta 13 głosami, 1 głos przeciw.  

 

14. Przedstawienie planów pracy komisji na 2019r. 

 

Plany pracy przedstawili kolejno przewodniczący komisji: 

 Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa 

 Budżetu i Finansów 

 Kultury, Oświaty i Zdrowia 

 Rewizyjnej 

Plany pracy wszystkich komisji zostały przyjęte jednogłośnie, bez uwag.  

 

15. Sprawy bieżące. 

 

Radny Z. Jaromin zwrócił uwagę, że wjazd na parking przy szkole, od ul. Tuwima jest 

niebezpieczny ze względu na oblodzenie i koleiny. Wymaga to pilnego usunięcia. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej K. Grolik przedstawił wniosek Komisji o ponowne 

wystąpienie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie urządzenia 

bezpiecznego zjazdu z drogi DK 1 na ul. Rodzinną.  

 

Pan Martin Lukas wyraził zgodę na upublicznienie imienia, nazwiska i wizerunku. 

Zapytał, czy budowa przystanku w centrum musiała być tak droga – jak podaje Biuletyn 

1.400.000 zł, z czego wkład Gminy 200.000 zł. Kto wykonał projekt i realizował to zadanie. 

Czy istnieje możliwość dofinansowania wymiany kotłów z metropolitalnego funduszu 

solidarnościowego lub ze środków unijnych. 

 

Wójt odpowiedział, że inwestycja pod nazwą „Budowa metropolitalnego węzła 

przesiadkowego” obejmowała  budowę przystanku wraz z otoczeniem, dojściami i ścieżką 

rowerową, parking w rejonie restauracji „Pod Sikorką” z dojazdami oraz fragment ścieżki 
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rowerowej pomiędzy ulicami Plichtowicką, a Kobiórską. Koszt budowy samego przystanku 

wynosi ok. 200.000 zł netto.  

W 2018 roku nie było możliwości przeznaczenia środków metropolitalnych na walkę ze 

smogiem. Fundusz solidarności należało wykorzystać na zadania likwidujące różnice 

pomiędzy miastami metropolii, a małymi gminami. Zdecydowano, wspólnie z Radą, że 

zostaną wykonane przebudowy dróg gminnych, budowa energooszczędnego oświetlenia 

ulicznego oraz centrum przesiadkowego. Zadania te zostały zlecone w trybie przetargów 

nieograniczonych,  

z wynikami których można się zapoznać na stronie internetowej Gminy.  

Odnośnie niskiej emisji, nie jesteśmy w stanie w znaczący sposób ograniczyć tego problemu  

z własnych środków. W ramach przystąpienia do gminnego programu, głównym punktem 

będzie zwiększenie edukacji mieszkańców, jak chociażby na początek, nauczenie bardziej 

ekologicznego spalania węgla, metodą „od góry”. Zaproponujemy również mieszkańcom 

utworzenie społecznego komitetu antysmogowego, gdzie osoby znające ten temat mogłyby 

doradzić, jak najlepiej wykorzystać środki gminne. W budżecie na 2019r. zaplanowano na ten 

cel 150.000 zł. Zostaną wypracowane założenia do regulaminu określające sposób 

rozdysponowania tej kwoty, np. na dopłaty do zakupu kotła, na edukację, czy pomoc przy 

sporządzaniu wniosków lub dokumentacji.  

Środki zewnętrzne można pozyskać z WFOŚiGW w ramach programu „Stop smog”,  

z rządowego programu „Czyste powietrze”, oraz programu oferowanego przez PGNiG – 

dopłaty do wymiany pieców węglowych na gazowe.  

Odnośnie środków unijnych, w ramach priorytetu 4.3, Gmina przeprowadziła ankietę  

w sprawie zainteresowania wymiany pieców węglowych na gazowe. Zgłosiło się ok. 40 osób 

lecz ze względu na trudności w realizacji projektu, wniosek o dofinansowanie nie został 

złożony. Problem polegał na tym, że w przypadku rezygnacji jakiejś grupy osób z udziału  

w projekcie, Gmina utraciłaby całe dofinansowanie i musiałaby pokryć koszty z własnych 

środków.    

Wójt uważa, że należałoby rozpocząć eliminację smogu od Osiedla, gdzie jest największe 

skupisko domów, skąd smog jest przewiewany na resztę miejscowości. Jest to również strefa  

o słabym przewietrzaniu, w porównaniu z innymi częściami Kobióra. 

Dzięki staraniom Społecznego Komitetu Gazyfikacji, na początku lat 90 Kobiór został 

kompleksowo zgazyfikowany. Zgodnie z uchwałą Sejmiku Śląskiego, jeżeli w danej gminie 

mieszkańcy mają możliwość podłączenia do sieci gazowej, to nie mogą skorzystać  

z dofinansowania do wymiany starych kotłów węglowych, na kotły piątej generacji. 

Priorytetem jest wymiana pieców węglowych na gazowe.   

Jeśli chodzi o fundusz solidarności, w 2018r była to kwota ponad 90 mln zł, natomiast w 

2019r. został ograniczony do 20 mln zł. Fundusz ten skierowany jest głównie na inwestycje. 

Biorąc  pod uwagę, że w Metropolii jest 41 gmin, nie są to zbyt duże środki. Nie można 

liczyć, że  

w oparciu o środki metropolitalne, które będą stopniowo wygaszane w następnych latach, 

załatwimy problem ograniczenia niskiej emisji.  

Sytuacja w Kobiórze znacznie się poprawiła, w porównaniu z poprzednimi latami, kiedy 

spalano opał najgorszej jakości. Obecnie na 1200 posesji ok. 400 ogrzewanych jest gazem,  

a dodatkowo ok 300 podgrzewa gazem wodę. 

Być może uda się zatrudnić osobę, która będzie doradzała i pomagała mieszkańcom  

w przygotowaniu wniosków o dofinansowanie z rządowego programu.  

  

Pan Martin Lukas uważa, że dobrze byłoby gdyby wszyscy ogrzewali domy gazem lecz na 

dzień dzisiejszy niemożliwe jest całkowite wyeliminowanie pieców węglowych. W związku  

z tym warto byłoby wspomóc finansowo mieszkańców w unowocześnieniu tych pieców.   
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Przewodniczący Rady uważa za ważne zatrudnienie fachowca, który pomoże mieszkańcom 

przy wypisywaniu wniosków oraz opracowanie założeń do gminnego programu ograniczenia 

niskiej emisji. Ma również nadzieję na liczną reprezentację społeczeństwa w komitecie 

antysmogowym. 

Radna P. Myszor poprosiła aby odśnieżano, nie tylko drogi gminne, lecz przede wszystkim 

chodniki.  

Wójt odpowiedział, że jest harmonogram utrzymania dróg i chodników. Drogi odśnieża firma 

wyłoniona w drodze przetargu, natomiast chodniki, brygada komunalna. Przy panujących 

obecnie warunkach pogodowych, kiedy śnieg topi się, a następnie zamarza, tworzą się 

koleiny, których nie da się usunąć. Wszystkie niebezpieczne fragmenty dróg, jak zakręty, czy 

przejścia dla pieszych utrzymywane są w wyższym standardzie.  

 

Radna E. Targiel zwróciła uwagę, że dęby rosnące przy ul. Żołędziowej, obok posesji nr 38 

oraz 43-45 są spróchniałe i zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców.  

 

Radny C. Świerkot potwierdził bardzo zły stan, zwłaszcza jednego z dębów, którego konar 

może się w każdej chwili oderwać i spaść na sąsiadującą posesję. W związku z tym, że jest to 

pomnik przyrody, jego pielęgnacja może być przeprowadzona za zgodą konserwatora 

zabytków. Sprawa wymaga jednak pilnej interwencji. Konieczne jest również pilne leczenie 

dębu rosnącego przy budynku byłego hotelu. 

C. Świerkot poruszył następnie sprawę robót budowlanych przy wiacie przystankowej. 

Uważa, że chodniki wokół wiaty są źle wykonane i należy je poprawić.    

 

Wójt odpowiedział, że inwestycja jest objęta siedmioletnim okresem gwarancji. W ramach 

funduszu gwarancyjnego zostaną wykonane niezbędne poprawki.  

 

Radna M. Pękała nawiązała do poruszanej wcześniej sprawy, bezpiecznego zjazdu z drogi  

DK 1. Poinformowała, że coraz więcej kolizji ma miejsce na skrzyżowaniu tej drogi  

z ul. Ołtuszewskiego. Poprosiła o wystąpienie do GDDKiA w sprawie zastosowania jakichś 

rozwiązań poprawiających bezpieczeństwo.  

 

Wójt odpowiedział, że problem ze zjazdami z drogi DK 1 rozpoczął się w 2006r. w ślad za 

tym wprowadzono program GAMBIT, w ramach którego wybudowano światła na Osowcu  

i ograniczono możliwość przejazdu przez DK 1 w pasie ul. Rodzinnej. W 2009r. wystąpiono 

do GDDKiA o poprawę bezpieczeństwa w rejonie DK 1 poprzez budowę drogi zbiorczej 

łączącej ul. Ołtuszewskiego ze światłami na Osowcu. Ustalono wówczas, że Gmina wykona 

wyprzedzająco I etap drogi zbiorczej, pomiędzy ul. Rodzinną, a Ołtuszewskiego (przejazd 

wzdłuż rurociągu Gocza), łącznie z mostem na rzece Korzeniec, co zostało zrealizowane. 

GDDKiA zobowiązała się natomiast do wykonania II etapu inwestycji. Zakończyło się to 

jedynie opracowaniem kosztownego projektu. Po zmianach w katowickim oddziale 

GDDKiA, wszystkie projekty inwestycyjne zostały skierowane do Warszawy, gdzie projekt 

dotyczący Kobióra znalazł się na odległym miejscu listy rankingowej. Problem ten został 

poruszony na ubiegłorocznym spotkaniu z przedstawicielami GDDKiA, Zarządu Powiatu 

Pszczyńskiego  

i Powiatowego Zarządu Dróg. Poinformowano tam Wójta, że finansowanie naszego projektu 

przewidziane jest z wydatków bieżących, które są bardzo ograniczone, a miałby szansę 

realizacji, gdyby rozpoczęto na DK 1 jakąś inwestycję. Niezależnie od tego zostanie 

ponowione wystąpienie o realizację pasów zjazdowych.       

 

16. Interpelacje, zapytania i wnioski. 
 

Nie zgłoszono. 
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17. Zakończenie obrad.  
 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący zamknął sesję.  

 

Protokołowała Jolanta Niemiec. 


